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írásbeli kérdé s

Dr. Kövér László ,
az Országgyű lés elnöke
részére

Helyben

()tsz Aggyű lés Hivatala

Érkezett : 2012 MARC 0 7.

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr. Réthelyi Miklós nemzeti
erőforrás miniszterhe z

„Mivel magyarázza a kormány az egyetemre jelentkező k számának idei csökkenését? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az idén - az eddig regisztrált adatok szerint - 109 ezren adtak be jelentkezési kérelmet
egyetemekre, fő iskolákra, azaz mintegy 32 ezerrel kevesebben, mint a tavalyi esztendőben . A
jelentkezési határidőt ebben az évben meghosszabbították, a diákok február 24-ig adhatták b e
kérelmüket. Tavaly csaknem 141 ezren adtak be fels őoktatási intézményekbe felvételi kérelmet ,
körülbelül ugyanannyian, mint egy évvel korábban .

Az Oktatási Hivatal összegzése szerint az idén 71 ezren választották a fels őoktatási jelentkezés
elektronikus formáját, s 38 ezren nyújtották be a jelentkezésüket hagyományos módon, papíron .
A hivatal tájékoztatása szerint a jelentkez ők eredményeinek függvényében minden lehetőség
adott arra, hogy a korábbi évekhez hasonlóan mintegy 100 ezer hallgató kezdhesse me g
felsőfokú tanulmányait szeptemberben, közülük csaknem 70 ezren állami ösztöndíjja l
tanulhatnak.

Több kimutatás igazolja, hogy a felsőoktatásba jelentkezők száma 2002 és 2004 között volt a
legnagyobb : 160 ezernél is többen voltak. Míg 2010-ben 140 .308-an, 2011-ben 140.953-an ( a
pótfelvételin pedig további 13 ezren) felvételiztek .



Tavaly 53 ezer hallgató került be államilag támogatott helyre, ami körülbelül háromezer hellye l
volt kevesebb, mint 2010-ben, 2012-ben pedig tovább csökken az államilag támogatott képzésr e
felvehető hallgatók száma. Míg 2010-ben 56 ezer, 2011-ben 53 ezer államilag támogatott helye t
hirdettek meg, idén szeptembertől viszont már csak 33 .927 felvételiz ő tanulmányait
finanszírozza teljesen az állam.

Tisztelt Miniszter Úr !

Látva az egyetemre jelentkezők számának 32 ezres csökkenését, nem tartja elhibázott döntésne k
az idei egyetemi keretszámokra vonatkozó döntést?

Mi indokolja a kormány által preferált természettudományos és m űszaki területek kiemel t
támogatását, illetve a gazdaságtudományok a jogi és igazgatási területek elfogadhatatla n
keretszám-csökkentését ?

Melyik külföldi egyetemre történ ő felvételit ajánlja a kormány annak az évek óta közgadasági
pályára készülő , most érettségiző fiatalnak, aki nem tudja kifizetni a 300-350 .000,-Ft/félé v
önköltséges képzést a Corvinus Egyetemen? Mit tehet az, aki nem kerül be az ELTE, vagy PPK E
100-100 ingyenes jogi képzésére ?

Mikor ébred rá az Orbán-kormány, hogy "egy nemzet ereje a kim űvelt emberfők sokaságában
rejlik"?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012 . március 7 .

Dr. Sós Tamá s
országgyű lési képviselő

MSZP
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